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Abstract: 

This study aimed to recognize the concept of education for sustainable development, and to identify the most significant 

requirements for achieving that through kindergartens in the Kingdom of Saudi Arabia. The descriptive analytic 

approach was used to accomplish the objectives of the study by collecting data based on survey of a cohort of (150) 

faculty members in colleges of Education in West Riyadh, with (120) respondents. 

The study revealed a significant correlation between education and sustainable development, and it verified that the 

relative weight of the requirements of the foundations of sustainable development reached (81.92%), and the relative 

weight of the basic requirements of sustainable development reached (78%). The relative weight of the objectives of 

sustainable development was (77.52%). The results also indicated that there were no differences between the averages 

of the respondents' responses about the requirements for kindergarten achievements of sustainable development that can 

be attributed to the gender variable. 

In light of the results of this study, the researcher recommended reviewing the structures and curricula of kindergartens 

to embrace activities and programs that endeavor realization, and value the implementation of an educational strategy 

for sustainable development. 

   :اشم الذانػة هالبلد

 
 

 البرىد الالكترهىي للباحث المرشل: *
 

       E-mail address:  

 

 

 الملخص:
هدفت الدراشة التػرف إلى نفهوم التػليم نو أدل التيهية المصتدانة، هتحدىد أبرز نتطلباة تحقيق التيهية المصتدانة نو خلال 

في المهلكة الػربية الصػودىة، هلتحقيق أهداف الدراشة اشتُخدم الميهخ الوضفي التحليلي، حيث اغتهدة الدراشة  الأطفالرىاض 
( غضو هيئة تدرىس بكلياة التربية بغرب الرىاض، 150اىاة هالمػلوناة، هطُبقت على غيية بلغت )على الاشتباىة في دهع البي

 ( غضو هيئة تدرىس.120فاشتذاب نيهم )
هتوضلت الدراشة إلى هدود ارتباط هجيق بيو التػليم هالتيهية المصتدانة، كها تبيو أن الوزن اليصبي لمتطلباة أشس التيهية 

%(، هفيها ىتػلق بأهداف التيهية المصتدانة 78التيهية المصتدانة ) نبادئ%(، هبلؼ الوزن اليصبي لمتطلباة 81.92المصتدانة بلؼ )
%(، كها أشارة اليتائخ أىه لا تودد فرهق بيو نتوشطاة اشتذاباة المبحوجيو حول نتطلباة تحقيق 77.52فكان الوزن اليصبي )

 يوع الادتهاغي.رىاض الأطفال للتيهية المصتدانة تػزى لمتغير ال
هعلى ضوء ىتائخ الدراشة أهضت الباححة بإغادة اليظر بهياكل رىاض الأطفال هنقرراتها الدراشية بحيث تتضهو أىشطة هبرانخ 

 هادفة لتحقيق التيهية المصتدانة، هأههية تبيي اشتراتيذية التػليم نو أدل التيهية المصتدانة.

 –أشتاذ نشارك بكلية التربية بالمزاحهية 
 شقراءدانػة 

 ىهلة نحهد غلي حهادد. 

nhammad@su.edu.sa  
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